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Psykiatrisk Center Ballerup 

Titel:  

Referat 
Ekstraordinært LMU-møde 14. november 2023 kl. 11-12.00 

MV 4 – Mødelokalet 
Formål: Medindflydelse og medinddragelse af medarbejdere 

Mødehyppighed: Ca. 11 ordinære møder, 1 LMU-seminar og 2 LMU-events  

Ordstyrer og suppleant for ordstyrer til og med juni 2023:  

Tavleførermakkerpar til og med december 2023: Anne og Maria 

Forplejning: Kaffe/te, vand  

Bilag 1: Sagsfremstilling: VMU – omlægning de Særlige Pladser i Region Hovedstadens Psykiatri 

 
Fremmødte 

• Centerchef Jacob Franck Larsen (FMD) 

• Lægesekretær – Mette Gaarsdahl Jørgensen (TR) 

• SOSU-assistent – Pia Førgaard (TR) 

• Oversygeplejerske – Mette Kamp Hansen 

• Sygeplejerske – Joachim Ritchie Vaughan (TR)  

• Diætist – Kristoffer Ledet Schou (TR, LMU-suppleant) 

• Yngre læger – Anna Bolette Lund Nielsen (TR) 

• Oversygeplejerske Boline Baadsgaard  

• Vakant (AMR) 
 
Afbud 

• Socialrådgiver – Lars Bundsgaard (TR) 

• Socialrådgiver – Maria Westh (Næstformand og AMR)  

• Chefsygeplejerske – Anne Ohmann Jelle 

• Afsnitsleder – Anne Jøker Hansen 

• Psykolog – Anne Hørsel (TR) 
 
 
 

Gæster 
 

• Afsnitsledende psykolog – Jens Erland Jensen (Afsnit 10 for Rehabilitering og døve) 

• Oversygeplejerske – Jeannette From-Røgilds (Afsnit 10 for Rehabilitering og døve) 

• Specialkonsulent – Nina Flindt Temte (referent) 
 

 
 
 

Mødeaftaler 
 

• På tavlemødet: Opridses tavlestrukturen og baggrunden for anvendelse af konkret data, Møder 
man til tiden, Udpeges en tidstager, Anvendes ikke mobil, Alle skal kunne se tavlen.  

• Drøftelsespunkter indledes med oplæg og derfra drøftelse først i 2-mandsgrupper, herefter 
samlet.  

• Ordstyrer har fokus på time-outs og tid til refleksion, samt at både A og B side skal høres.  
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Psykiatrisk Center Ballerup 

Tid Emne og formål: Beslutning: B 
Orientering: O 
Drøftelse: D 

Ansvarlig: 

5 1. Velkomst ID Jacob 

    

55 2. LMU-drøftelse af omlægning af De Særlige Pladser i 
RHP med ikrafttrædelse 1. juli 2024, herunder 
orientering om scenarier og konsekvens for PCB. Se 
bilag 1 
 

ID Jacob 

  
Jacob bød velkommen og præsenterede herunder ledelsen 
fra Afsnit 10 for Rehabilitering og Døve, som LMU-
formandskabet havde inviteret med til mødet.  
 
Jacob gennemgik herefter vedhæftede præsentation. 
 
 

 Processen her og nu på PC Ballerup 
 

• I eftermiddag er afsnit 10 for Rehabilitering og Døve 
indkaldt til personalemøde, hvor de orienteres om 
den kommende proces.  Fra Centerledelsen deltager 
Jacob Franck Larsen, Anne Jelle og Nadia Lyhne 
Andersen.  
 

• Jacob orienterer ledergruppen. 
 

• Referatet fra dette ekstraordinære LMU-møde sendes 
senere i dag eller i morgen tidlig til LMU til eventuel 
kommentering. Fristen for kommentering er torsdag 
den 16. november kl. 10.30. 
 

• Onsdag den 15. november lægger RHP nyhed på 
PsykIntra. Denne spejles på PC Ballerups sider på 
intranettet, evt. med en supplerende kommentar.  
 

• Der udkommer muligvis et CenterNyt snarest, som 
rummer den ovenfor nævnte nyhed samt evt. andre 
nyheder. 
 

• Senest mandag 20. november kl. 11.00 skal 
medarbejdersiden i PC Ballerups LMU have sendt evt. 
høringssvar til Jacob, som sender det uredigeret 
videre til RHP’s HR-chef, som sammen med eventuelle 
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Psykiatrisk Center Ballerup 

input fra VMU og LMU ved hhv. PC Glostrup og PC 
Nordsjælland, sender videre til regionen. 

 
 
Drøftelse i LMU 
LMU drøftede herefter de fire opstillede scenarier. 
 
LMU drøftede baggrunden for de store forskelle på 
udgifterne knyttet til de forskellige scenarier.  
 
Anne Bolette spurgte ind til hvilken lægepulje, der skal i spil i 
forhold til De Særlige Pladser. Dette vil hun undersøge.   
 
Jens bemærkede i forhold til scenarie 3, at såvel pårørende 
som patienter efterlyser et ambulant rehabiliteringstilbud, 
som kan sikre en bedre overgang fra indlæggelse til 
udskrivelse og som netop tilgodeses i scenarie 3.  
Jens bemærkede derudover, at de scenarier, hvor 
rehabiliteringsenhederne placeres i Frederikssund, vil give 
patienterne en udfordring med at have nem adgang til at 
komme til eget hjem, som en del af deres recovery. 
 
Mette KH nævnte, at der måske kunne ligge en økonomisk 
besparelse for RHP, hvis der ikke fremadrettet er udgifter til 
bygningsmæssig drift i Frederikssund.  
 
Joachim spurgte ind til, hvad planen er for aftale med G4S ift. 
De Særlige Pladser. 
 
Jacob svarede, at det i udgangspunktet er planen på sigt, at 
sikre så god sikkerhed ad anden vej, således, at G4S-aftalen 
kan afvikles. Jacob bemærkede dernæst og LMU drøftede, at 
det generelt på matrikler med få enheder kan være 
udfordrende at opretholde et tilstrækkeligt højt fagligt miljø.   
 
Jeannette forklarede, at personalet på afsnit 10 for 
Rehabilitering og Døve nok er den gruppe, som har mindst 
erfaring i at løbe til alarm, da der er meget få 
alarmsituationer i afsnittet. Dette vil blive en udfordring ift. 
sikkerheden, hvis dette afsnit flyttes til Frederikssund. 
 
Anna Bolette nævnte, at det er rart at mærke, at der er et 
stort fokus på, at sikkerheden skal indtænkes ift. scenarierne. 
 
Joachim udtrykte en generel bekymring for sikkerheden for 
kollegerne. 
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Psykiatrisk Center Ballerup 

 
Afsluttende bemærkninger 
Medarbejdersidens mulighed for at udarbejde et høringssvar 
blev ridset op.  
 
Det blev herefter aftalt, at TR havde mulighed for at deltage i 
personalemødet på Afsnit 10 for Rehabilitering og Døve 
tirsdag den 14. november kl. 15-16. 
 
Det blev aftalt at sende den anvendte præsentation til alle i 
LMU umiddelbart efter mødet. 

       


